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ZÁPIS 
z 1. schůze zasedání Studentského parlamentu GMK ve šk. roce 2022/2023  

konané dne 11. 10. 2022 na učebně č. 9, začátek schůze 12:50 hod. 

Přítomno: 17 – Ondřej Pitlach (předseda, kva), Anna Marie Kocandová (místopředsedkyně, sx), 

Radek Bílek (kvi), Kristýna Fialová (S), Dominik Havlíček (3.A), Lucie Havlíčková (1.A), Oldřich 

Horčica (P), Marie Anna Kocandová (T), Aneta Křivánková (1.A), Petr Kunčík (3.A), Štěpánka 

Manová (2.A), Linda Pelajová (kvi), Lucie Řezáčová (T), Jiří Smolík (S), Martin Sova (sx), Oliver 

Vejvalka (P), Petr Walla (2.A) 

Omluveny: 2 – Eliška Hillebrandová (4.A), Sabina Hrabánková (4.A) 

Zapisovatel: Ondřej Pitlach (předseda, kva) 

Ověřovatelka zápisu: Štěpánka Manová (2.A) 

Program jednání: 

1. Schválení reformy Stanov SPGMK 

2. Schválení předpisu SPGMK o volebním řádu 

3. Schválení předpisu SPGMK o jednacím řádu 

4. Registrace SPGMK do databáze samospráv České středoškolské unie  

5. Školní kuchyňka 

6. Školní technika a internetové připojení 

7. Petice za toaletní papír 

8. Divadelní soubor Eďas 

9. Informovanost studentů nižších ročníků GMK 

10. Technický stav školy 

11. Automat na kávu 

12. Přezouvání ve škole 

13. Školní jídelna 

14. Oblečení a doplňky s motivy GMK 

15. Interpelace předsedy  

Začátek schůze – 12:50 hodin. 

Nyní je zástupců tříd 17. 

K přijetí usnesení je třeba 9 hlasů. 

Předseda den před schůzí rozeslal program schůze. Na schůzi byl program obohacen o body 10., 11., 

12., 13.  

K takto navrženému programu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil 

hlasování.  

USNESENÍ: 

SPGMK schvaluje program 1. schůze zasedání. 

Pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 1: odsouhlaseno. 

1. Schválení reformy Stanov SPGMK: 

Předseda předložil reformu Stanov SPGMK. Stanovy změnil, zúžil a některé pasáže rozdělil do 

předpisů o jednacím a volebním řádu. 

Zástupci třídy 3.A Dominik Havlíček a Petr Kunčík namítli, že pravomoc zasedání odvolat předsedu je 

nedostatečná a žádali, aby se předseda volil vždy nově na začátku školního roku. 



1. zasedání Studentského parlamentu GMK ve školním roce 2022/2023 

 

2 

 

Předseda namítl, že Stanovy byly tímto způsobem sepsány z několika důvodů. Jednak volba nového 

předsedy většinou probíhá v dubnu, kdy ten starý kvůli maturitě rezignuje a je nesmysl, aby se hned 

v září volil nový. Dalším důvodem je organizace voleb, kdy je předseda hlavním volebním orgánem a 

kdyby mu mandát na konci roku zanikl neměl by kdo organizovat volby. Třetím důvodem je 

komplikace v souvislosti s jiným demokratizačním prvkem – předsedova třída může mít jen jednoho 

zástupce třídy. 

Místopředsedkyně navrhla kompromis, že by mandát předsedy mohl trvat dva roky. S tímto návrhem 

zástupci 3.A souhlasili. 

Zástupce třídy Kvinta Radek Bílek namítl, že je nesmysl, aby se volby konaly hned začátkem 

školního, kdy noví členové ještě nikoho moc neznají. 

Předseda se nakonec přiklonil k návrhu, aby se předseda volil každý rok a slíbil, že během roku 

Stanovy SPGMK upraví tak, aby s nimi souhlasili všichni zástupci třídy. 

Dále k návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK schvaluje reformované Stanovy SPGMK.  

Pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 2: odsouhlaseno. 

Odchod – Kristýna Fialová (S), Lucie Havlíčková (1.A), Aneta Křivánková (1.A), Linda Pelajová 

(kvi), Martin Sova (sx) – 13:00 hodin. 

Nyní je zástupců tříd 12. 

K přijetí usnesení je třeba 7 hlasů. 

2. Schválení předpisu SPGMK o volebním řádu: 

Předseda vypracoval a předložil předpis SPGMK o volebním řádu. Podle tohoto předpisu se již konaly 

volby do SPGMK a zbývá už jen tento předpis schválit. 

K návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK schvaluje předpis SPGMK o volebním řádu. 

Pro – 12, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 3: odsouhlaseno. 

3. Schválení předpisu SPGMK o jednacím řádu: 

Předseda vypracoval a předložil předpis SPGMK o jednacím řádu. Tohoto předpisu se týkají i některé 

změny navržené zástupci třídy 3.A, proto předseda slíbil, že během školního roku upraví jednací řád 

tak, aby odpovídal novým Stanovám SPGMK. 

K návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK schvaluje předpis SPGMK o jednacím řádu. 

Pro – 12, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 4: odsouhlaseno. 

4. Registrace do databáze samospráv České středoškolské unie: 

Předseda v souvislosti s návrhem předchozí předsedkyně Zdeňky Stixové podal návrh na registraci 

SPGMK do databáze samospráv České středoškolské unie. Členství by nám přineslo spoustu výhod. 

Mohli bychom spolupracovat se studentskými samosprávami po celé ČR, mohli by k nám přijíždět 

zajímaví hosté a ČSU úzce spolupracuje s MŠMT parlamentními výbory. 

K návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 
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USNESNENÍ: 

SPGMK schvaluje žádost pro registraci do databáze samospráv České středoškolské unie. 

Členství v databázi nám umožní lepší spolupráci se studentskými samosprávami na ostatních 

školách. ČSU zprostředkovává debaty se zajímavými hosty a komunikuje s parlamentními 

výbory a MŠMT. 

 

Pro – 12, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 5: odsouhlaseno. 

Odchod – Anna Marie Kocandová (místopředsedkyně, sx) – 13:08 hodin 

Nyní je zástupců tříd 11. 

K přijetí usnesení je třeba 6 hlasů. 

5. Školní kuchyňka: 

Předseda podal návrh v souvislosti s budoucí školní kuchyňkou. V návrhu SPGMK žádá vedení školy, 

aby pořídilo ze svého rozpočtu mikrovlnnou troubu a varnou konvici pro potřebu školní kuchyňky. 

Zástupce třídy 3.A Petr Kunčík se dotazoval, jak se zajistí bezpečnost práce s těmito spotřebiči. 

Předseda odpověděl, že kuchyňku bude mít každý měsíc na starost jiná třída, jejíž zástupci budou při 

odchodu před zamčením kontrolovat, zda je vše vypojené ze zásuvky. 

Dále k návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK žádá vedení školy, aby ze svého rozpočtu pořídilo varnou konvici a mikrovlnnou 

troubu pro potřebu školní kuchyňky. 

Pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 6: odsouhlaseno. 

Dále předseda předložil návrh na zřízení školní kuchyňky. Školní kuchyňka by fungovala od listopadu 

na učebně 9 A. Udělal rozpis tříd, které by se každý měsíc na učebně střídaly a její zástupci by 

dohlíželi na chod i bezpečnost celé kuchyňky.  

Zástupkyně třídy 2.A Štěpánka Manová namítla, že by bylo složité nadále používat tuto učebnu pro 

jiné účely, kdyby byla zamčená a dále řekla, že si dokáže těžko představit, že by její spolužáci chodili 

o velké a obědové přestávce kuchyňku hlídat. 

Předseda řekl, že klíčů by bylo víc a nebyl by problém se do kuchyňky dostat a že by se určitě na 

dozor kuchyňky někdo našel (popřípadě po domluvě se studenty z jiné třídy). Nicméně předseda 

uznal, že je potřeba tuto záležitost ještě dořešit, proto podal návrh na odročení vlastního návrhu do 

příští schůze. 

Dále k návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

NÁVRH NA ODROČENÍ do příští schůze zasedání:  

SPGMK od listopadu 2022 zřizuje na učebně 9 A školní kuchyňku. Školní kuchyňka bude přístupná 

všem studentům a zaměstnancům GMK každý školní den v době velké a obědové přestávky. Za školní 

kuchyňku bude každý měsíc odpovídat jiná třída. V době velké a obědové přestávky budou zástupci 

dané třídy chodit kuchyňku odemykat a hlídat.  

Rozpis tříd zodpovědných za chod a bezpečnost školní kuchyňky ve školním roce 2022/2023: 

listopad – Kvinta     prosinec – 3.A 

leden – Kvarta      únor – 2.A 

březen – Tercie     duben – 1.A 

květen – Sekunda     červen – Prima 



1. zasedání Studentského parlamentu GMK ve školním roce 2022/2023 

 

4 

 

Pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 7: odsouhlaseno. 

6. Školní technika a internetové připojení: 

Předseda v poslední době dostává stížnosti od studentů a pedagogů na nefunkčnost techniky a pomalé 

rychlosti internetového připojení, zejména na druhé budově. Předkládá proto návrh, ve kterém 

SPGMK apeluje na vedení školy, aby se tento problém pokusilo trvale vyřešit. 

Zástupce třídy 3.A namítl, že přes prázdniny se internetové připojení zlepšilo, což předseda potvrdil, 

ale připomněl námitky pedagogů a studentů, podle kterých je funkčnost stále nedostatečná a zejména 

na druhé budově by se měla řešit. 

Dále k návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK apeluje na vedení školy, aby zajistilo lepší funkčnost techniky a internetového 

připojení, zejména na druhé budově školy. 

Pro – 10, proti – 0, zdržel se – 1. 

Hlasování č. 8: odsouhlaseno. 

7. Petice za toaletní papír: 

Předseda obdržel od studentů petici tohoto znění: 

„My, studenti a studentky Gymnázia Moravský Krumlov, apelujeme prostřednictvím Studentského 

parlamentu Gymnázia Moravský Krumlov (dále jen „SPGMK“) na vedení školy, aby zajistilo větší 

dostupnost a kvalitu toaletního papíru ve škole. 

Naše gymnázium se dlouhodobě potýká s nedostatkem toaletního papíru na pánských, a především na 

dámských záchodech. SPGMK se snaží tuto situaci dlouhodobě řešit, avšak řešení je vždy jen 

dočasné. Tuto petici sepisujeme z toho důvodu, aby se vedení školy pokusilo o odstranění tohoto 

problému natrvalo. 

Zároveň s tím bychom chtěli apelovat na vedení školy, aby se snažilo pořizovat toaletní papír vyšší 

jakosti, protože současný toaletní papír je téměř nepoužitelný. 

Podepsanou petici odevzdáváme k rukám předsedy SPGMK, který je podle § 45 odst. 4 předpisu 

SPGMK o jednacím řádu povinen vypracovat na základě této petice návrh a předložit jej na nejbližší 

schůzi zasedání.“ 

Na základě této petice předložil návrh, kterým SPGMK apeluje na vedení školy, aby zajistilo větší 

dostupnost a kvalitu toaletního papíru.  

Zástupce třídy 3.A Petr Kunčík podal pozměňovací návrh, ve kterém k toaletnímu papíru přidal 

ubrousky a mýdlo. 

Dále k návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

NÁVRH POZMĚŇOVACÍ: 

SPGMK apeluje na vedení školy, aby zajistilo větší dostupnost a kvalitu toaletního papíru a větší 

dostupnost ubrousků a mýdla. 

Pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 9: odsouhlaseno. 

8. Divadelní kroužek Eďas: 

Zástupkyně třída 2.A Štěpánka Manová měla za divadelní soubor Eďas připomínku k učebně 9 B. Na 

této učebně se Eďas pravidelně schází a nacvičuje zde svá představení. V této učebně je však sklad 

různých věcí, které se běžně nepoužívají a vzhledem k rozšíření souboru by bylo nadále složité se zde 

pohybovat. SPGMK proto chce apelovat na vedení školy, aby se tento prostor pokusilo vyklidit.  
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Zástupce třídy 3.A Petr Kunčík a předseda namítli, že by mohl soubor nacvičovat v tělocvičně, což by 

však bylo podle zástupkyně třídy 2.A Štěpánky Manové náročné, vzhledem k přesunu kulis a 

kostýmů. 

Předseda navrhl, že by se některé věci mohly přesunout na půdu. 

Dále k návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK žádá vedení školy, aby vyklidilo učebnu 9 B pro potřebu nacvičování školního 

divadelního souboru Eďas. 

Pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 10: odsouhlaseno. 

9. Informovanost studentů nižších ročníků GMK 

Zástupce třídy Sekunda Jiří Smolík měl připomínku k informovanosti studentů nižších ročníků 

gymnázia zejména v oblasti školních kroužků. Nikdo z jejich třída například nevěděl, kdy a kde se 

koná kroužek volejbalu. 

Předseda řekl, že odteď budou mít informovanost studentů v této oblasti na starosti zejména 

předsedové výborů pro sport a pro zájmové aktivity, nicméně by se informovanost studentů mohla 

zlepšit. 

Studenti Primy a Sekundy nemohou na druhou budovu školy, tudíž ani neví, co visí na nástěnce. 

Zástupce třídy Sekunda Jiří Smolík proto navrhl, aby byla nějaká menší nástěnka i na druhé budově, 

aby mohli být studenti nižších ročníků informováni o dění ve škole. 

K návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK žádá vedení školy, aby zlepšilo informovanost studentů nižších ročníků GMK. 

Například přidáním menší nástěnky na druhou budovu školy. 

Pro – 10, proti – 0, zdržel se – 1. 

Hlasování č. 11: odsouhlaseno. 

10. Technický stav školy: 

Zástupkyně třídy 2.A Štěpánka Manová navrhla, aby se vedení školy pokusilo zlepšit technický stav 

budov. K padání omítky zástupci tříd postupně přidali nefunkční zámky na záchodech a nefunkční 

kliky. 

K návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK žádá vedení školy, aby se pokusilo zlepšit technický stav svých budov. Zejména oprava 

omítky, zámků na záchodech a klik u dveří. 

Pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 12: odsouhlaseno. 

11. Automat na kávu: 

Zástupkyně třídy 2.A Štěpánka Manová na podnět studentů své třídy navrhla, aby se řešila situace 

s chybějícím automatem na kávu. 

Předseda oznámil, že toto téma se s paní ředitelkou již několikrát řešilo, ale není možné automat na 

kávu do školy pořídit kvůli vyhlášce zakazující konzumaci kofeinových nápojů mladším studentům. 

Zástupce třídy 2.A Petr Walla přišel s nápadem, že by se automat postavil do školní kuchyňky a 

dohlíželo by se na to, aby si kofeinové nápoje kupovali jen studenti starší 15 let, nebo tak, aby to 

nebylo v rozporu s vyhláškou. 
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K návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK apeluje na vedení školy, aby zvážilo, zda by nebylo možné pořídit automat na kávu do 

školní kuchyňky, která by byla pod dozorem. 

 

Pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0. 

Hlasování č. 13: odsouhlaseno. 

12. Přezouvání ve škole: 

Zástupkyně třídy 2.A Štěpánka Manová se ptala na situaci ohledně přezouvání se v zimě. Když budou 

chodit studenti v zimě v přezůvkách přes přechod, mohou si je namočit, což by mohlo vést 

k onemocnění.  

Předseda představil možné řešení svého třídního učitele, který navrhuje, aby si studenti nosili v zimě 

přes přechod přezůvky v ruce a za dveřmi se přezouvali z bot do přezůvek.  

Zástupci tříd se shodli na tom, že tento návrh je nesmyslný, protože by se stejně mokrý sníh do budovy 

dostal, zejména kvůli pedagogům, kteří se přezouvat nemusí.  

Zazněl návrh, který by pedagogům přikazoval, přezouvat se stejně jako studentům. Tento návrh 

nakonec předložil zástupce třídy 3.A Petr Kunčík. 

K návrhu nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

USNESENÍ: 

SPGMK žádá vedení školy, aby nařídilo všem svým zaměstnancům se přezouvat v prostorách 

školy. 

Pro – 10, proti – 0, zdržel se – 1. 

Hlasování č. 14: odsouhlaseno. 

13. Školní jídelna: 

Předseda v souvislosti s apelem jednoho z vyučujících zástupcům třídy oznámil, aby dohlíželi na 

dodržování rozpisů v časech oběda a aby dbali na to, zda jejich třídy na oběd chodí v časech jim 

předepsaných. 

14. Oblečení a doplňky s motivy GMK: 

Předseda oznámil, že se domluvil s panem Romanem Neveselým na pokračování objednávky oblečení 

a doplňků s motivy GMK. 

E-shop by se měl spustit ještě během tohoto týdne a objednávky na něm by měly být přijímány až do 

2. 11. 2022.  

O bližších podrobnostech bude předseda v následujících dnech studenty informovat, zejména 

prostřednictvím školního studentského instagramového účtu. 

15. Interpelace předsedy: 

Všechny náležitosti spojené s tímto bodem byly vyřešeny v průběhu schůze. 

Dále nikdo nic nenamítal, proto předseda ukončil schůzi. 

Konec schůze – 13:38 hodin. 


